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P R O T O K Ó Ł  Nr XXXI/17 

 

 

z obrad trzydziestej pierwszej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VII kadencji, która odbyła 

się w dniu 23 lutego 2017 roku w sali sesyjnej Ratusza w Cieszynie.  

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Krzysztof Kasztura. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 15
30

,  a zakończyła o godz. 21
00

. 

 

 

 

Obecni: wg załączonej listy obecności.  

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Sprawozdanie z realizacji Programu osłonowego „Pomoc dla mieszkańców Gminy 

Cieszyn w zakresie dożywiania”  na lata 2014 - 2020  za rok 2016. 

6. Sprawozdanie z realizacji w 2016 roku Gminnego Programu Poprawy 

Bezpieczeństwa - „Bezpieczny Cieszyn”  na lata 2016 - 2020. 

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w Cieszynie za 2016 

rok. 

8. Informacja o realizacji wypoczynku zimowego w jednostkach oświatowych. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

9.1. projektu  dostosowania  sieci  szkół  podstawowych  i  gimnazjów  do  nowego    

 ustroju  szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe, 

9.2. określenia  kryteriów, które  będą brane  pod  uwagę  na  drugim  etapie     

 postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, dla których organem    

 prowadzącym jest Gmina Cieszyn, 

9.3. stanowiska Rady Miejskiej Cieszyna dotyczącego przejęcia przez Gminę   

 Cieszyn terenów Cieszyńskiej Drukarni Wydawniczej Sp. z o.o. w likwidacji, 

9.4. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu, 

9.5. przyjęcia zadania od Powiatu Cieszyńskiego w zakresie realizacji zadania    

 inwestycyjnego, 

9.6. zmiany budżetu miasta Cieszyna na 2017 rok, 

9.7. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2017 – 2028, 

9.8. przyjęcia rezygnacji Przewodniczącego Rady Miejskiej Cieszyna, 

9.9. powołania Przewodniczącego Rady Miejskiej Cieszyna. 

10. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z działalności w okresie między    

sesjami. 

11. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski              

i zapytania radnych. 

12. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski 

i zapytania Komisji Rady i Klubów Radnych. 

13. Oświadczenia i sprawy różne. 

14. Zamknięcie sesji. 
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Obrady Rady Miejskiej Cieszyna poprzedziła wyjątkowa uroczystość wręczenia Patentu 

Oficerskiego plut. pchor. rez. Alojzemu Fros, który został mianowany na stopień 

podporucznika. Pan Alojzy Fros był żołnierzem 3. Pułku Strzelców Podhalańskich, Związku 

Walki Zbrojnej – Armii Krajowej, więźniem niemieckich obozów koncentracyjnych. Jest 

ostatnim żyjącym dowódcą pododdziału z pułków podhalańskich II Rzeczypospolitej 

Polskiej. W minionym roku zacny gość obchodził swoje 100. urodziny. Uroczystość 

przeprowadzona została z ceremoniałem wojskowym, jednym z gości honorowych był 

Dyrektor Generalny Ministerstwa Obrony Narodowej Pan Bogdan Ścibut. 

 

 

 

 

X  X  X 

 

 

 

Ad 1. 

 

Trzydziestą pierwszą sesję Rady Miejskiej Cieszyna otworzył i prowadził Przewodniczący 

Rady, Pan Krzysztof Kasztura. 

 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  

 

W sesji uczestniczyło 21 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Kasztura przywitał Burmistrza Miasta Cieszyna Pana 

Ryszarda Macurę, Skarbnika Miasta Panią Alicję Dąbrowską, Sekretarza Miasta Pana 

Stanisława Kaweckiego  oraz Panią Mecenas Joannę Gałkę.  

 

Następnie przywitał przybyłych gości:  Panią Teresę Wałgę – Państwowego Powiatowego 

Inspektora Sanitarnego w Cieszynie;  mł. insp. mgra  Jacka Bąka - Komendanta Powiatowego 

Policji  w Cieszynie;  mgra inż. Jana Kawuloka - Dyrektora Naczelnego Cieszyńskiego 

Pogotowia Ratunkowego;  Brygadiera Damiana Legierskiego – p.o. Komendanta Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Cieszynie, Pana Kazimierza Płusę – Komendanta Straży 

Miejskiej w Cieszynie. 

 

Przywitał również wszystkich uczestników dzisiejszej sesji. 

Poinformował, że obrady są nagrywane zarówno audio jak i video. 

 

Ad 2. 

 

Przewodniczący Rady w formie autopoprawki zgłosił zmianę brzmienia punktu 9.9. – 

podjęcie uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego Rady Miejskiej Cieszyna. 

Określenie  „powołania” zamienia się na słowo „wyboru”. 

 

Ponieważ innych zmian do zaproponowanego porządku obrad nie zgłoszono, przystąpiono do 

realizacji kolejnego punktu. 
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Ad 3. 

 

Do protokołów z XXIX sesji Rady Miejskiej Cieszyna, która odbyła się dnia 26 stycznia 2017 

roku oraz z XXX uroczystej sesji Rady Miejskiej Cieszyna z Radą Powiatu Cieszyńskiego 

oraz Sejmikiem Województwa Śląskiego, która odbyła się dnia 8 lutego 2017 roku w Teatrze 

im. Adama Mickiewicza w Cieszynie nikt nie wniósł uwag, tym samym protokoły zostały 

przez Radę przyjęte. 

 

Ad 4. 

 

W tym punkcie porządku obrad nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 

 

Ad 5. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy Państwo radni otrzymali materiał pisemny 

pn. Sprawozdanie z realizacji Programu osłonowego „Pomoc dla mieszkańców Gminy 

Cieszyn w zakresie dożywiania”  na lata 2014 - 2020  za rok 2016 – dokument stanowi 

załącznik do protokołu.  

Poprosił o stanowisko do tego materiału Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Spraw 

Społecznych. 

 

Przewodniczący  Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Marek Szczypka przedstawił 

pozytywną opinię Komisji do przedłożonego Sprawozdania. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad. 

 

Ad 6. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że wszyscy Państwo radni otrzymali również pisemny 

materiał pn. Sprawozdanie z realizacji w 2016 roku Gminnego Programu Poprawy 

Bezpieczeństwa - „Bezpieczny Cieszyn”  na lata 2016 – 2020 – dokument stanowi załącznik 

do protokołu.  

Poprosił o stanowisko do tego materiału Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Spraw 

Społecznych. 

 

Przewodniczący  Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Marek Szczypka przedstawił 

pozytywną opinię Komisji do przedłożonego Sprawozdania. 

 

Ad 7. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił kolejny punkt porządku obrad - Informacja o stanie 

bezpieczeństwa i porządku publicznego w Cieszynie za 2016 rok.  

Załącznikami do Informacji są pisemne sprawozdania przedłożone przez Komendę 

Powiatową Policji w Cieszynie, Komendę Powiatową Państwowej Straży Pożarnej 

w Cieszynie; Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Cieszynie, Straż Miejską 

w Cieszynie, Miejskie Centrum Zarządzania Kryzysowego oraz Powiatowego Inspektora 

Nadzoru Budowlanego w Cieszynie. 

Dokument stanowi załącznik do protokołu.  
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Przewodniczący Rady poprosił gości o zabranie głosu. 

 

Kolejno głos zabrali: 

- Pani Teresa Wałga, która przedstawiła działania Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Cieszynie za rok 2016, 

- Brygadier Damian Legierski, który przedstawił informację Komendanta Powiatowego 

Państwowej Straży Pożarnej w Cieszynie o stanie bezpieczeństwa ochrony przeciwpożarowej 

oraz o zagrożeniach pożarowych Powiatu Cieszyńskiego za rok 2016, 

- mł. insp. mgr Jacek Bąk, który omówił sprawozdanie z działalności Komendanta 

Powiatowego Policji  w Cieszynie oraz informację o stanie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego na terenie Cieszyna w 2016 roku, 

- mgr inż. Jan Kawulok, który przedstawił sprawozdanie z działalności Cieszyńskiego 

Pogotowia Ratunkowego w Powiecie Cieszyńskim za rok 2016, 

- mgr Kazimierz Płusa, który omówił sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej 

w Cieszynie za 2016 rok. 

 

Zaproszeni goście odpowiadali na liczne pytania Państwa Radnych, związane z poprawą 

bezpieczeństwa i porządku publicznego w Cieszynie. 

 

Ad 8. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad – Informacji 

o realizacji wypoczynku zimowego w jednostkach oświatowych. 

Poprosił o stanowisko do tego materiału Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury 

i Sportu. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Remigiusz Jankowski przedstawił 

pozytywną opinię Komisji do przedłożonej Informacji. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad. 

 

Ad 9. 

 

Ad 9.1. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie projektu  dostosowania  sieci  

szkół  podstawowych  i  gimnazjów  do  nowego  ustroju  szkolnego, wprowadzonego ustawą 

– Prawo oświatowe. Poprosił o zabranie głosu Burmistrza Miasta Cieszyna Ryszarda Macurę. 

 

Burmistrz Miasta Ryszard Macura powiedział, że przygotowując się do ustawowych 

rozwiązań reformujących szkołę, starał się przy pomocy urzędników miejskich przedstawić 

wszystkie możliwe rozwiązania tak, aby Państwo Radni mieli do dyspozycji rozwiązania, 

które są możliwe do realizacji. Okazało się, że z pięciu wariantów, trzy są możliwe do 

realizacji w trybie ustawowym. Była okazja do tego, aby skonfrontować swoje myślenie na 

spotkaniach Komisji, z Dyrektorem Centrum Usług Wspólnych, ale również z obecnymi 

nauczycielami, dyrektorami, czy też rodzicami. Wydaje się, że przygotowany materiał był na 

tyle wystarczający, aby świadomie podjąć decyzję, wybierając jak najlepszy wariant dla 
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Cieszyna teraz i dla Cieszyna za lat 10. Złożył Państwu Radnym życzenia takiego wyboru, 

który będzie służył  edukacji w Cieszynie. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o stanowisko do omawianego projektu uchwały 

Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Remigiusz Jankowski powiedział, że 

Komisja na trzech swoich posiedzeniach zajmowała się sprawą przedstawionych przez Pana 

Burmistrza wariantów. Stwierdził, że Komisja stoi na stanowisku, że reforma oświaty 

przygotowana przez ustawodawcę jest niepotrzebna. Szczególnie w Cieszynie, gdzie mamy 

dobre gimnazja, które mogą poszczycić się bardzo dobrymi wynikami, bardzo dobrymi 

nauczycielami i bardzo dobrze wyposażonymi budynkami. Jednak nie mając wyjścia, 

Komisja musiała się z tym tematem zmierzyć i rozpatrywała wszystkie zaproponowane 

warianty. Komisja starała się wybrać taką opcję, która będzie niosła za sobą jak najmniej 

negatywnych skutków przede wszystkim dla dzieci - uczniów, ale również dla nauczycieli 

i pracowników administracyjnych wszystkich szkół w Cieszynie. Komisja OKS  jednogłośnie 

zarekomendowała poparcie wariantu I, czyli powrotu do stanu sprzed reformy z 1990 roku, 

tj. utworzeniu z SP-1 i G-1 jednej szkoły podstawowej – Nr 1, podobnie z SP-2 i G-2 jednej 

szkoły podstawowej – Nr 2, z dotychczasowego G-3 szkoły podstawowej nr 5, pozostałe 

szkoły pozostają bez zmian. Taki wariant zdaniem Komisji niesie za sobą najmniej 

negatywnych skutków przede wszystkim dla dzieci, ale również dla nauczycieli 

i pracowników obsługi, a także dla Miasta. 

 

Radny Krzysztof Herok w imieniu Klubu Radnych Porozumienie oświadczył, że nie zgadzają 

się z narzuconą przez Władze Rządowe reformą oświaty. W miejscu z takimi tradycjami 

edukacji w oświacie jakie mamy na Śląsku Cieszyńskim, najwyraźniej widać działania 

nieprzemyślane i pozbawione głębszych, nie tylko finansowych analiz. Klub Radnych 

Porozumienie ubolewa, że musi podejmować decyzje z kategorii „mniejszego zła” i mających 

na celu minimalizowanie negatywnych skutków tego pomysłu, mając pełną świadomość, że 

skoro narzucone są one centralnie, niedostosowanie się do nich może rodzić pewne 

konsekwencje oraz reakcję ze strony Wojewody, do czego nie chcemy dopuścić. 

Z niepokojem Klub obserwuje cyniczne podejście nie tyko do władz samorządowych 

mających realizować tą zupełnie nieprzemyślaną reformę, ale przede wszystkim brak 

podstawowego szacunku i troski wobec dzieci, które mają jej doświadczać oraz rodziców 

i środowiska nauczycielskiego. Ponadto oświadczył, że Klub Radnych Porozumienie będzie 

nadal podejmować wszelkie działania mające na celu odwrócenie tej reformy. Jednocześnie 

mając na uwadze, że niepodjęcie uchwały spowoduje interwencję Nadzoru Prawnego 

Wojewody Śląskiego oraz Kuratorium Oświaty, z pełną świadomością Klub Radnych 

Porozumienie będzie głosował za wyborem wariantu Nr I. 

 

Przewodniczący Rady Krzysztof Kasztura powiedział, że obserwując dyskusje w Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu, dyskusje między Klubami Radnych, czy też w Radzie, to dawno 

żadna z uchwał nie budziła tylu emocji. Z pełną świadomością stwierdził, że jest to jedna 

z najważniejszych uchwał, jaką przychodzi Radzie podejmować.  

 

Radny Adam Swakoń zapytał, czy dokonano analizy finansowej, analizy kosztów 

przeprowadzenia tej „operacji” w każdym z wariantów. 

 

Burmistrz Miasta potwierdził, że dokonano takiej analizy, oczywiście w kategoriach 

szacunkowych. Trudno bowiem byłoby dokonać bardzo precyzyjne obliczenia, chociażby 
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z tego powodu, że nie jesteśmy w stanie do końca określić, czy danego przedmiotu będzie 

uczył nauczyciel kontraktowy, czy dyplomowany. 

 

Radna Gabriela Staszkiewicz stwierdziła, że nas jako samorząd nie stać na tą reformę 

i wprowadzamy ją rzeczywiście z wielkim trudem, ponieważ uważamy, że nie jest nam jako 

Cieszynowi potrzebna. W trakcie dyskusji nad tą reformą, wielokrotnie słyszeliśmy, że nas to 

nie dotyczy. Słyszeliśmy to od rodziców gimnazjalistów, którzy kończą szkołę, od rodziców 

dzieci, które pójdą do pierwszej klasy, od nauczycieli i dyrektorów szkół. Tak naprawdę 

dotyczy to nas wszystkich, niezależnie czy mamy dzieci, czy nie. Koszty, które poniesiemy na 

tą reformę będą kosztami, których nie będziemy mieli na pozostałe rzeczy w tym mieście. 

Wspomniała słowa Pana Burmistrza z dnia wczorajszego, że mogliśmy wprowadzić reformę 

w innej formie, mogliśmy jakieś szkoły polikwidować. Stwierdziła, że takiej decyzji nie 

podjęliśmy i nie podejmiemy jej przez najbliższe lata. Dodała, że być może będziemy 

zmuszeni kiedyś do takiej decyzji dojść, jednakże na dzień dzisiejszy chcieliśmy to zrobić 

w ten sposób, aby jak najmniej „dotknąć” zarówno uczniów – bo to jest dla nas 

najważniejsze, jak i nauczycieli. Tak samo, aby to było jak najmniejszym kosztem dla Miasta. 

Wyraziła nadzieję, że wszyscy zebrani zrozumieją wybór Rady i go zaakceptują. 

 

Burmistrz Miasta wyjaśnił, że Pani Radna przytaczając Jego słowa, nie miała na myśli, że 

sugerował rozwiązanie jakiejś szkoły, to był element dyskusji, natomiast nie było z Jego 

strony takiej sugestii. Chciałby, aby przy tej ważnej dyskusji było to jasne. 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Joannie Wowrzeczka, reprezentującej rodziców 

dzieci, które od nowego roku szkolnego obejmie reforma systemu oświaty. 

 

Pani Joanna Wowrzeczka przypomniała, iż było powiedziane, że rodzice mieli prawo 

wypowiedzenia się w tej sprawie i zgłoszenia uwag. Stwierdziła, iż nie przypomina sobie 

takiego momentu, kiedy rodzice byli wzięci poważnie pod uwagę. Sama wraz z innymi 

rodzicami organizowała debatę. Nie było również momentu, aby Władze Powiatu spotkały się 

z Władzami Miasta, aby dyrekcja liceów spotkała się z dyrekcją gimnazjów i szkół 

podstawowych. Ostatnie posiedzenie Komisji Oświaty pokazało, że nie ma pracy nad 

wspólnym stanowiskiem, pracy nad edukacją jako dobrem wspólnym, tylko jest rozdzieranie 

sobie „tego podwórka” póki jeszcze można. Chciałaby usłyszeć, co Miasto zrobiło na rzecz 

poinformowania rodziców, wyciagnięcia wniosków z głosów rodziców w tej sprawie.  

 

Burmistrz Miasta Ryszard Macura powiedział, że jeżeli o czymś nie wie, to nigdy nie 

twierdzi, że tego nie ma. Nie musi wszystkiego wiedzieć i rzeczywiście Pani Joanna 

Wowrzeczka  nie musi się orientować we wszystkim. W ostatnim czasie dyrektorzy szkół, 

przedstawiciele rady pedagogicznej byli zaproszeni na posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury 

i Sportu, po czym Pan Przewodniczący Komisji zaprosił na kolejne spotkanie dotyczące 

reformy oświaty, na które mogli przyjść rodzice i przyszli rodzice. Wcześniej miał okazję 

spotkać się na zaproszenie Gimnazjum nr 1 z Radą Pedagogiczną, gdzie przekazano Mu 

opinie rodziców uczniów. Takie informacje do Niego dotarły, stąd w tym podstawowym 

zakresie, w którym dyskusja mogła się toczyć, te konsultacje były przeprowadzone. 

W pozostałych kwestiach dotyczących kształtu funkcjonowania szkół, miał okazję spotkać się    

ze wszystkimi Radami Pedagogicznymi. Potem wszyscy nauczyciele zostali zaproszeni do 

udziału w takich spotkaniach, gdzie mówić będziemy o tym, jak chcielibyśmy kształtować 

system funkcjonowania naszych szkół. Mówiliśmy o bazie materialnej, o najważniejszych 

problemach wychowawczych, o najważniejszych wyzwaniach dydaktycznych, o siatkach 

godzin – jak je budować. Taka rozmowa ze środowiskiem nauczycielskim była 
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przeprowadzona. Gdyby na tego typu spotkaniach pojawili się rodzice, nie byłoby z tym 

żadnego problemu. Dokonana została bardzo rzetelna analiza struktury demograficznej 

miasta, łącznie z tym, że wiemy ile mamy dzieci z danego rocznika w danym obwodzie 

szkolnym. Podziękował wszystkim dyrektorom i pracownikom szkół zaangażowanych w to 

przedsięwzięcie, za ogromną, dodatkowo wykonaną pracę. Dodał, że dokonano również 

analizy związanej z zatrudnieniem, w ten sposób, że dyrektorzy przygotowali siatki godzin 

dla różnych, alternatywnych rozwiązań.     

 

Przewodniczący Rady zaproponował przystąpienie do głosowania projektu uchwały 

w sprawie projektu  dostosowania  sieci  szkół  podstawowych  i  gimnazjów  do  nowego  

ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe. Poinformował, że głosowanie 

będzie alternatywne, każdy z Państwa Radnych może oddać tylko jeden głos, za jednym 

z czterech wariantów. 

Poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały, oznaczony jako „Wariant I”. 

 

Rada jednogłośnie, 21 głosami za, przyjęła uchwałę w sprawie projektu  dostosowania  sieci  

szkół  podstawowych  i  gimnazjów  do  nowego  ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą 

– Prawo oświatowe, wybierając wariant I. 

 

Tym samym głosowanie kolejnych wariantów stało się bezzasadne. 

 

Ad 9.2. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia  kryteriów, które  

będą brane  pod  uwagę  na  drugim  etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych 

przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Cieszyn. 

Poprosił o stanowisko do w/w projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury 

i Sportu. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Remigiusz Jankowski przedstawił 

pozytywną opinię Komisji do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały w sprawie 

określenia  kryteriów, które  będą brane  pod  uwagę  na  drugim  etapie postępowania 

rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Cieszyn. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 18 głosami za. 

 

Ad 9.3. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie stanowiska Rady Miejskiej 

Cieszyna dotyczącego przejęcia przez Gminę Cieszyn terenów Cieszyńskiej Drukarni 

Wydawniczej Sp. z o.o. w likwidacji. Poinformował, że Nadzór Prawny Wojewody Śląskiego 

wszczął postępowanie nadzorcze wobec uchwały Nr XXVIII/285/16 Rady Miejskiej Cieszyna 

z dnia 29 grudnia 2016 roku w sprawie przejęcia przez Gminę Cieszyn terenów Cieszyńskiej 

Drukarni Wydawniczej Sp. z o.o. w likwidacji. Zgodnie z wytycznymi Nadzoru Prawnego, 

przygotowany został nowy projekt uchwały w powyższej sprawie, który został Państwu 

Radnym przedłożony do uchwalenia. 
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Z uwagi na brak głosów w dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały w sprawie 

stanowiska Rady Miejskiej Cieszyna dotyczącego przejęcia przez Gminę Cieszyn terenów 

Cieszyńskiej Drukarni Wydawniczej Sp. z o.o. w likwidacji. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.4. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Cieszyńskiemu. 

Poprosił o stanowisko do w/w projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Finansów. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Krzysztof Pszczółka przedstawił pozytywną opinię 

Komisji do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Krzysztof Wantulok 

przedstawił również pozytywną opinię Komisji do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Przystąpiono do głosowania projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Cieszyńskiemu. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.5. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia zadania od Powiatu 

Cieszyńskiego w zakresie realizacji zadania inwestycyjnego. 

Poprosił o stanowisko do w/w projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Gospodarki 

Komunalnej i Ochrony Środowiska. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Krzysztof Wantulok 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Przystąpiono do głosowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia zadania od Powiatu 

Cieszyńskiego w zakresie realizacji zadania inwestycyjnego. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Ad 9.6. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta 

Cieszyna na 2017 rok. 

 

Burmistrz Miasta Ryszard Macura zgłosił autopoprawkę do w/w projektu uchwały. Poprosił  

o udzielenie głosu Pani Skarbnik Miasta Alicji Dąbrowskiej. 

 

Skarbnik Miasta Alicja Dąbrowska omówiła autopoprawkę, która polega na zmianie 

w załączniku nr 5 do projektu uchwały – Dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych i wydatki na realizację zadań określonych w Gminnym Programie 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
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w 2017 roku. W Rozdziale 85154 „Przeciwdziałanie alkoholizmowi” w pozycji 5/ powinien 

być zapis „… - realizator wyłoniony w trybie konkursu”, zaś w pozycji 6/ powinien być zapis 

„… - zlecenie realizacji zadania w trybie uproszczonym z pominięciem otwartego konkursu 

ofert”. W projekcie uchwały te dwa stwierdzenia wpisane były odwrotnie. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o stanowisko do w/w projektu uchwały Przewodniczącego 

Komisji Finansów. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Krzysztof Pszczółka przedstawił pozytywną opinię 

Komisji do przedstawionego projektu uchwały, wraz z autopoprawką, która na posiedzeniu 

Komisji Finansów została przez Panią Skarbnik omówiona. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały w sprawie 

zmiany budżetu miasta Cieszyna na 2017 rok, wraz z autopoprawką. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Ad 9.7. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2017 – 2028. 

Poprosił o stanowisko do w/w projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Finansów. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Krzysztof Pszczółka przedstawił pozytywną opinię 

Komisji do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2017 – 2028. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Ad 9.8. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego 

z funkcji Przewodniczącego Rady Gminy. Powiedział, że rezygnacja jest spowodowana 

zmianą Jego sytuacji zawodowej. Miejsce Jego pracy - Służba Celna jest w „głębokiej” 

reorganizacji, łączy się z Urzędem Skarbowym, stąd musi się temu tematowi poświęcić. 

Drugim powodem są zmiany w jego życiu osobistym, które nie są groźne, ale również 

wymagają poświęcenia więcej czasu dla rodziny i najbliższych. Dodał, iż nie chciałby, aby te 

dwie sytuacje na siebie się nałożyły i Jego funkcjonowanie jako Przewodniczącego Rady 

zostało w jakikolwiek sposób zakłócone i ograniczone. Stwierdził, że było Mu trudno podjąć 

tą decyzję, ale jest ona podjęta świadomie i jest przemyślana.  

 

Radny Krzysztof Herok w imieniu Klubu Radnych Porozumienie i swoim własnym, 

serdecznie podziękował Panu Przewodniczącemu za lata współpracy. Ze względu na 

szacunek do Jego osoby i pracy na rzecz Rady powiedział, iż Klub Radnych Porozumienie 

podczas głosowania wstrzyma się od głosu. Będzie to taki wyraz szacunku i podziękowania. 

 

Radny Bartosz Tyrna w imieniu Klubu Radnych Cieszyński Ruch Społeczny, a szczególnie 

członków Klubu, którzy w Radzie są po raz pierwszy, podziękował Panu Przewodniczącemu, 
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że dzięki Niemu łatwiej było „wejść” w obowiązki Radnego. Wyraził nadzieję, że będą 

godnymi naśladowcami i będą się w tym wszystkim poruszać z gracją, która zawsze 

towarzyszy Panu Przewodniczącemu na tej sali. 

 

Radna Grażyna Pawlita w imieniu Klubu Radnych Cieszyńska Inicjatywa Społeczna 

podziękowała Panu Przewodniczącemu za współpracę, szanując Jego wolę i prośbę.  

Powiedziała, że w Klubie Radnych CIS nie ma dyscypliny co do głosowania, osobiście 

wstrzyma się od głosu. 

 

Burmistrz Miasta Ryszard Macura zwracając się do Przewodniczącego Rady, poprosił 

o przyjęcie od Kierownictwa Urzędu Miejskiego oraz Jego osobistych podziękowań za czas 

współpracy, szczególnie za te momenty, kiedy „ważył” sytuacje i starał się, abyśmy sprawnie 

funkcjonowali dla dobra Cieszyna. 

 

Przewodniczący Rady podziękował za wszystkie miłe słowa, a następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji 

Przewodniczącego Rady Gminy. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 11 głosami za, przy 9 głosach wstrzymujących się. 

 

Radny Krzysztof Kasztura podziękował Radzie za współpracę. Powiedział, że był to dla 

Niego bardzo ciekawy okres funkcjonowania jako Radnego, ponieważ w obecnej Radzie jest 

chyba najstarszym stażem, ale czasami takie decyzje też trzeba podjąć. Dodał, iż cieszy się, że 

przez te dwa lata  pracowaliśmy tak wydajnie i tak efektywnie, podjęliśmy wiele trudnych 

decyzji. Podziękował również Paniom z Biura Rady Miejskiej, bez których taka praca nie 

byłaby możliwa.   

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Surzycki w imieniu Prezydium Rady złożył 

Radnemu Krzysztofowi Kaszturze serdeczne podziękowania za cały okres kierowania przez 

Niego pracami Rady Miejskiej. W odczytanym liście stwierdził, że wysoka kultura osobista, 

troska o dobre wzajemne osobiste relacje w pracach Prezydium oraz duże doświadczenie,  

zapewniły dobrą, bezkonfliktową i nacechowaną wzajemnym szacunkiem współpracę. 

Ad 9.8. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Surzycki przedstawił projekt uchwały 

w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej Cieszyna. Przypomniał, że przepisy 

prawa określają, iż wybór przewodniczącego gminy odbywa się w głosowaniu tajnym, 

konieczne jest zatem powołanie Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia powyższych 

wyborów. Zaproponował, aby skład Komisji Skrutacyjnej był 3-osobowy. Przypomniał, że 

osoby kandydujące na funkcję Przewodniczącego Rady, nie mogą wchodzić w skład Komisji 

Skrutacyjnej. Poprosił o zgłoszenie co najmniej 3 radnych do pracy w Komisji. 

 

Radna Grażyna Pawlita zgłosiła kandydaturę Radnego Krystiana Kukuczki, który wyraził 

zgodę na kandydowanie. 

 

Radny Krzysztof Herok zgłosił kandydaturę Radnego Bolesława Zemły, który wyraził zgodę 

na kandydowanie. 

 

Radny Bartosz Tyrna zgłosił kandydaturę Radnego Łukasza Bielskiego, który wyraził zgodę 

na kandydowanie. 
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Z uwagi na brak dalszych zgłoszeń, Wiceprzewodniczący Rady zamknął listę kandydatów, 

poddając pod głosowanie zaproponowany skład Komisji Skrutacyjnej. 

 

Rada 20 głosami powołała Komisję Skrutacyjną do przeprowadzenia wyboru 

Przewodniczącego Rady w składzie:  Radny Krystian Kukuczka, Radny Bolesław Zemła, 

Radny Łukasz Bielski. 

 

Wiceprzewodniczący Rady  poprosił o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego Rady 

Miejskiej. Przypomniał, że zgłoszony kandydat musi wyrazić zgodę na kandydowanie, 

dlatego każdorazowo będzie się zwracał z zapytaniem do zgłoszonej osoby, czy wyraża 

zgodę. 

 

Radny Bartosz Tyrna zgłosił kandydaturę Radnej Gabrieli Staszkiewicz. 

 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy Radna wyraża zgodę na kandydowanie. 

 

Radna Gabriela Staszkiewicz wyraziła zgodę. 

 

Z uwagi na brak dalszych zgłoszeń, Wiceprzewodniczący Rady stwierdził zamknięcie listy 

kandydatów na Przewodniczącego Rady Miejskiej Cieszyna. 

 

Ogłosił 10 minutową przerwę w obradach w celu ukonstytuowania się Komisji Skrutacyjnej 

i przygotowania kart do głosowania. 

 

Przerwa. 

Po przerwie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej 

o przypomnienie zasad głosowania.  

 

Radny Bolesław Zemła jako Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej zapoznał radnych 

z zasadami głosowania na Przewodniczącego Rady Miejskiej Cieszyna. 

 

Przygotowana została karta do głosowania, na której umieszczone zostały trzy warianty 

głosowania, polegające na możliwości zaznaczenia jednej z opcji:  „za”, „przeciw” bądź 

„wstrzymuję się”.  Niepostawienie znaku „x” w żadnej kratce powoduje nieważność głosu.  

Kandydat  zgłoszony  na Przewodniczącego Rady Miejskiej nie bierze udziału w głosowaniu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił członka Komisji Skrutacyjnej o rozdanie kart do 

głosowania, a następnie podejście do każdego radnego i zebranie kart do urny. 

 

Z uwagi na konieczność obliczenia głosów przez Komisję Skrutacyjną, ogłoszono 

10 minutową przerwę. 

 

Przerwa. 

Po przerwie.  

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Bolesław Zemła odczytał treść protokołu.  
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Komisja Skrutacyjna w składzie: Przewodniczący Bolesław Zemła, członkowie Łukasz 

Bielski i Krystian Kukuczka wybrana na sesji Rady Miejskiej Cieszyna w dniu 23 lutego 

2017 roku dla przeprowadzenia wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej Cieszyna, 

po otwarciu urny i obliczeniu głosów oraz zbadaniu ich ważności stwierdza, co następuje: 

Na uprawnionych do głosowania 20 radnych Rady Miejskiej Cieszyna udział w głosowaniu 

wzięło 20 radnych, oddano głosów ważnych 20, nieważnych 0.  

W wyniku tajnego głosowania kandydat na funkcję Przewodniczącego Rady Miejskiej 

Cieszyna Gabriela Staszkiewicz otrzymała 16 głosów za, 0 głosów przeciw oraz 4 głosy 

wstrzymujące się. 

Na podstawie ustalonych wyników głosowania Komisja Skrutacyjna stwierdza, że 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Cieszyna wybrana została Pani Gabriela Staszkiewicz. 

 

Protokół Komisji Skrutacyjnej wraz z kartami do głosowania, stanowi załącznik do protokołu 

z sesji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Rady Miejskiej Cieszyna, wpisując w paragrafie 1 następującą treść:  

„Stwierdza się, że w wyniku tajnego głosowania na Przewodniczącego Rady Gminy Cieszyn 

została wybrana Radna Gabriela Staszkiewicz”. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 19 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Cieszyna Gabriela Staszkiewicz podziękowała za zaufanie. 

Powiedziała, że postara się dorównać swojemu poprzednikowi. Zadeklarowała, że dołoży 

wszelkich starań, aby nasza praca w samorządzie nadal wyglądała tak, jak wyglądała przez 

ostatnie dwa lata.  

 

Radny Krzysztof Herok w imieniu Klubu Radnych Porozumienie złożył gratulacje nowo 

wybranej Przewodniczącej Rady Miejskiej Cieszyna, życząc dobrej współpracy. 

 

Ad 10. 

 

Przewodnicząca Rady Gabriela Staszkiewicz powiedziała, że wszyscy Państwo Radni 

otrzymali Sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z działalności w okresie między 

sesjami. Dokument stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pytanie do Sprawozdania zgłosił Radny Krzysztof Wantulok, który otrzymał wyczerpującą 

odpowiedź. 

 

Z uwagi na brak dalszych pytań do materiału pisemnego, zaproponowała przystąpienie do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad, przekazując prowadzenie sesji 

Wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej Andrzejowi Surzyckiemu.   

 

Ad 11. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Surzycki przedstawił interpelacje, wnioski i zapytania 

oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych złożone 

w okresie między sesjami – wg rejestru od numeru BRM.0003.615.2017 do numeru 

BRM.0003.623.2017. 
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Państwo Radni kolejno ustosunkowywali się do otrzymanych odpowiedzi. 

 

Treść w/w interpelacji, wniosków i zapytań radnych wraz z odpowiedziami, dostępna jest na 

stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Cieszynie w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

Ad 12. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Janina Cichomska przedstawiła interpelacje, wnioski 

i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania Komisji Rady oraz Klubów 

Radnych. 

 

Poinformowała, że Komisja Urbanistyki, Strategii i Ochrony Zabytków złożyła wnioski 

dotyczące funkcjonowania i organizacji parkingów w mieście. Komisja prosiła o zestawienie 

dotyczące przychodów z tytułu opłat za parkowanie w 2016 roku oraz o informację na temat 

ilości płatnych miejsc parkingowych, ilości wydanych abonamentów  ściągalności opłat za 

parkowanie z podziałem na sposoby poboru tej opłaty. 

 

Następnie przedstawiła wniosek Klubu Radnych Cieszyński Ruch Społeczny w sprawie stanu 

zatrudnienia w Urzędzie Miejskim w Cieszynie. 

 

Pełna treść interpelacji, wniosków i zapytań oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski 

i zapytania Komisji Rady, dostępna jest na stronie internetowej Urzędu Miejskiego 

w Cieszynie w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

Ad 13. 

 

Przewodnicząca Rady Gabriela Staszkiewicz zwróciła się z pytaniem, czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby złożyć oświadczenie. Ponieważ chętnych nie było, przedstawiła 

korespondencję skierowaną do Rady Miejskiej Cieszyna: 

1. Dyrektor Departamentu Ubezpieczenia Zdrowotnego Ministerstwa Zdrowia przesyła 

odpowiedź na Apel Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 29 grudnia 2016 roku w sprawie 

zakwalifikowania Śląskiego Centrum Reumatologii, Rehabilitacji i Zapobiegania 

Niepełnosprawności im. Gen. Jerzego Ziętka Sp. z o.o. w Ustroniu do systemu 

podstawowego szpitalnego zabezpieczenia świadczeń opieki zdrowotnej.    

2. Burmistrz Miasta Cieszyna przesyła informację dla Rady Miejskiej Cieszyna dotyczącą 

zgłoszonych żądań o których mowa w ustawie o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym. 

3. Burmistrz Miasta Cieszyna zwraca się z prośbą o wytypowanie i delegowanie dwóch 

przedstawicieli Rady Miejskiej jako obserwatorów na egzamin gimnazjalny – 19, 20 i 21 

kwietnia br.  

Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

wziąć udział jako obserwator w Komisji Egzaminacyjnej -  chętnych nie było. 

4. Przewodniczący Rady Miejskiej w Andrychowie przekazuje do wiadomości samorządów 

z obszaru województw śląskiego i małopolskiego, Apel Rady Miejskiej w Andrychowie 

z dnia 19 stycznia 2017 roku skierowany do Prezesa Rady Ministrów, w sprawie pilnego 

i zdecydowanego przystąpienia Polskiego Rządu do prac mających na celu poprawę 

jakości powietrza. 

5. Pani Prezes Stowarzyszenia Cieszyńskiej Młodzieży Twórczej zwraca się do Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu z prośbą o poparcie starań zmierzających do 
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przekwalifikowania lokalu mieszkalnego przy ul. Srebrnej 1 a na lokal użytkowy 

i wynajęcie go Stowarzyszeniu w zamian za lokal przy ul. Śrutarskiej 39. 

Komisja przychyliła się do stanowiska Burmistrza Miasta, wyrażając opinie negatywną.  

6. Mieszkanka Cieszyna zwraca się do Rady Miejskiej z prośbą o odstąpienie od 

konieczności zwrotu kwoty pochodzącej ze sprzedaży mieszkania, które kupiła 

z bonifikatą, zgodnie z przepisami uchwały Nr IV/38/11 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 

10 marca 2011 roku. 

7. Mieszkaniec Cieszyna przesyła do wiadomości Rady Miejskiej Cieszyna swoje 

spostrzeżenia dotyczące budowy sieci ciepłowniczej w naszym mieście. 

8. Burmistrz Miasta przesyła do wiadomości Rady Miejskiej informację, że dnia 1 marca 

2017 roku o godz. 16.00 w sali nr 126 Urzędu Miejskiego odbędzie się spotkanie 

z udziałem dyrekcji oraz rodziców dzieci uczęszczających do niepublicznych cieszyńskich 

żłobków, poświęcone dyskusji na temat  uchwały w sprawie dotacji celowej dla 

podmiotów prowadzących żłobki na terenie Gminy Cieszyn.  

9. W Biurze Rady Miejskiej można odbierać druki oświadczeń majątkowych radnych. 

Termin  składania oświadczeń wraz z zeznaniem majątkowym PIT za rok 2016 upływa 

dnia 30 kwietnia br.    

 

Burmistrz Miasta Ryszard Macura zaprosił wszystkich do wzięcia udziału w uroczystości 

poświęconej obchodom Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych. Dnia 1 marca br. 

o godz. 10.00 w sali sesyjnej cieszyńskiego Ratusza odbędzie się  uroczysta akademia oraz 

złożenie kwiatów pod tablicą pamiątkową, obok sali sesyjnej.  

Ponadto poinformował, że do dnia 31 marca br. można zgłaszać postulaty weryfikacji listy 

planowanych do remontów lub inwestycji dróg, bądź chodników. Szczegółowa informacja na 

ten temat będzie zamieszczona w najbliższym numerze „Wiadomości Ratuszowych”. 

 

Sekretarz Miasta Stanisław Kawecki zaprosił na spotkanie z Radą Seniorów, które odbędzie 

się dnia 2 marca br. o godz. 15.30 w sali sesyjnej cieszyńskiego Ratusza. 

 

Ad 14. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodnicząca Rady Gabriela Staszkiewicz zamknęła 

obrady trzydziestej pierwszej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VII kadencji. 

 

Pełna treść obrad sesji w formacie audio znajduje się w Biurze Rady Miejskiej Cieszyna.  

 

 

 

 

Protokołowała     Przewodnicząca Rady            Przewodniczący Rady 

       

 

Jolanta Fajkis     Gabriela Staszkiewicz   Krzysztof Kasztura 

                                

 

 

 

 

 

 


